
Bijeenkomst UNESCO Maasheggen dorps- en wijkraden 
Datum: 26 september 2023  
 
Aanwezig:  

• vertegenwoordigers namens de dorps- en wijkraden van Linden, Katwijk, Cuijk-
Padbroek, Sint Agatha, Oeffelt, Beugen, Boxmeer-Centrum, Boxmeer-Noord, 
Sambeek, Vortum-Mullem, Groeningen en Vierlingsbeek; 

• namens het programmateam UNESCO Maasheggen: Erik Jansen, Rob Setz en Rob 
Christiaans; 

• namens gemeente Land van Cuijk: Arno van Haren 
 
Na de opening en inleiding door Erik Jansen, neemt Rob Setz de aanwezigen mee in een 
presentatie over de organisatie, de doelen en de voortgang van het programma UNESCO 
Maasheggen. Tijdens de presentatie worden de volgende vragen gesteld en beantwoord 
door de leden van het programmateam: 

- Wat is de status van UNESCO en de drie aangeduide zones? 
- Mogen particuliere grondeigenaren ook aansluiten bij het beheerdersoverleg en 

gebruikmaken van het programma BOOM? 
- Hoe delen jullie de kennis over het beheer van Maasheggen met particuliere 

grondeigenaren? 
- Vanaf wanneer vindt er monitoring plaats en is het niet slim om ook in de 

transitiezone te monitoren? 
- Kunnen de grenzen van de drie zones (core, buffer, transitie) worden aangepast? 
- Is er een planning voor de aanleg van fiets- en wandelpaden? 
- Tussen Vortum-Mullem en Groeningen is over een grote lengte diverse soorten 

verharding aangebracht. Waarom? 
- Is het een doel om meer biologische landbouw in het Maasheggengebied te krijgen?  
- Kan het programmateam ook buiten de grenzen van het UNESCO-gebied zoeken naar 

oplossingen voor opgaves? 
Deze vragen zijn tijdens de bijeenkomst zoveel mogelijk beantwoord. Er volgt nog een reactie 
op de vraag over de verharding van het pad tussen Vortum-Mullem en Groeningen. 
 
Na de presentatie worden de aanwezige dorps- en wijkraden uitgenodigd om suggesties te 
doen op welke wijze de bewoners meer betrokken zouden kunnen worden bij het 
programma UNESCO Maasheggen.  
De volgende voorstellen en ideeën worden ingebracht: 
 
T. Ooms (Cuijk-Padbroek):  
De Padbroek is een groene wijk in Cuijk. In de diverse poelen is de kamsalamander 
gevonden. Datzelfde geldt voor de poelen in het natuurgebied De Zevenhutten van Brabants 
Landschap, aan de andere zijde van de spoorlijn. Het zou mooi zijn als een verbinding tussen 
Zevenhutten en Maasheggen kan worden gelegd voor de Kamsalamander, waarbij de 
woonwijk als stapsteen kan dienen. 
Het programmateam legt dat voor aan Brabants Landschap. 
 
G.Ermers  (Beugen):  



- gevraagd wordt om na te gaan of er mogelijkheden zijn om een zwemstrandje aan de Maas 
te realiseren.  
Rob Setz heeft de stand van zaken toegelicht; 
- De kern Beugen wordt door de provinciale weg afgesneden van de Maasheggen. Dit is een 
belemmering voor de wandel- en fietsverbindingen vanuit het dorp. Datzelfde geldt voor 
portaal De Vilt.  
De opmerking wordt begrepen, maar het probleem is waarschijnlijk niet eenvoudig op te 
lossen. 
Giel geeft aan graag mee te willen denken en nog een aantal ideeën op de mail te zetten. 
De opmerkingen zijn inmiddels ontvangen, waarvoor dank! 
 
E. Botden (Sambeek) 
- Het is mooi om te zien dat er steeds meer Maasheggenproducten komen, maar het is hem 
onduidelijk waarom niet alle producten hetzelfde label hebben. Het zou mooi zijn als het 
aantal producten en verkooplocaties toe kan nemen.  
Erik Jansen heeft toegelicht wat Smaak van de Maasheggen is (een samenwerkingsverband 
van ondernemers die producten maken met ingrediënten in de Maasheggen), dat er altijd 
een mogelijkheid is voor andere ondernemers om daarbij aan te haken en dat op dit moment 
initiatieven worden genomen om de producten meer bekendheid te geven en het aantal 
verkooppunten te vergroten. Zie ook www.smaakvandemaasheggen.nl  
 
J .Janssen (Katwijk) 
- Op de vraag of er ook plannen zijn rondom het dorp Katwijk, wordt door het 
programmateam aangegeven dat Vereniging Nederlands Cultuurlandschap (VNC) enkele 
jaren geleden in opdracht van de gemeente Cuijk een plan heeft gemaakt. Het plan wordt 
opgezocht en besproken met de dorpsraad. 
Rob Christiaans heeft daarover contact met Jorn Janssen 
- Het belang van Bakenbomen wordt aangestipt.  
 
W. Cranen (Sint Agatha) 
- De dorpsraad is bezig met de uitwerking van een plan rondom de Veerstoep. Maasheggen 
UNESCO is bezig met het ontwerp en plaatsing van nieuw meubilair in het gebied. Er wordt 
aangedrongen op een goede afstemming. Die toezegging wordt gedaan. 
- Op de vraag naar de voortgang van de plannen vooruUitkijktorens wordt door het 
programmateam aangegeven dat er op dit moment alleen een concreet plan is bij de 
Schutkooi in Vortum-Mullem. De andere drie zijn on hold gezet, waarbij wordt aangegeven 
dat in het project ‘Ruimte voor de Rivier bij Oeffelt’ een uitkijkpost wordt ingepast op het 
voormalige tracé van het Duits Lijntje. 
 
H. Ribberink (Linden)  
Op de vraag of er bewust voor is gekozen om het projectgebied van Dommelsvoort in de 
transitiezone op te nemen, geeft het programmateam een bevestigend antwoord.  
Han Ribberink geeft aan dat zich ter plekke nu een prachtig stuk natuur met bijzondere 
soorten ontwikkelt, waarvan het jammer is als dat verloren gaat. De dorpsraad is op zoek 
naar iemand om mee te sparren over de omgevingsvisie en/of iemand die eens zou kunnen 
kijken naar de groene inpassing van het ‘nieuwe park’ in de omgeving zodat dit aansluit bij 
de waarden die het UNESCO-gebied zou moeten hebben.  



Het programmateam zegt toe hiernaar op zoek te gaan en daarover met Han Ribberink 
contact op te nemen. 
 
G.J. Coenen (Oeffelt), bijgevallen door andere aanwezigen 
Hoe krijg je meer mensen uit de dorpen en wijken betrokken bij het Maasheggengebied? 
Het gebied en het unieke ervan is op dit moment nog te weinig bekend in de dorpen en 
wijken. Probeer meer in te zetten op de waarde van het gebied voor de eigen bewoners.  

- Benut de dorps- en wijkbladen of websites voor informatie en uitnodigingen;  
- De nieuwsbrief UNESCO Maasheggen is echt informatief en op hoofdlijnen. Perfect 

om verder te verspreiden; 
- Het monitoringsproject is een mooi voorbeeld van het betrekken van de inwoners. 

Circa 80 vrijwilligers zijn actief met tellen van dier- en plantsoorten; 
- Probeer in ieder dorp een Maasheggenclub te krijgen die zich gaat bezighouden met 

beheer en onderhoud van het gebied, wandelingen, excursies, veldhekken oid; 
- Leg de relatie met de IVN-afdelingen; 
- Maak de entrees naar het Maasheggengebied herkenbaarder; 
- Probeer meer ontmoetingspunten te creëren;  
- Schakel de ‘Vrienden van de Maasheggen’ actiever in als ambassadeurs door 

informatie te delen of een programma te ontwikkelen; 
- Leg relatie met scholen. Als voorbeelden worden de Lindekring in Sint Agatha en het 

Merletcollege in Cuijk genoemd die in het gebied zijn gelegen;  
- Natuurmonumenten zet ‘vrijwillige boswachters’ in die als ambassadeurs in de 

weekenden rondlopen in de natuurgebieden. Ze houden een oogje in het zeil en 
beantwoorden vragen aan bezoekers.  

 
Het programmateam gaat een concreet plan van aanpak maken, dat als resultaat moet 
hebben dat inwoners meer bekend raken met De Maasheggen en ook bereid zijn bij te 
dragen aan het behoud ervan. De bovenstaande suggesties worden in dat plan van aanpak 
meegenomen. Daarnaast is in opdracht van het programmateam al een idee bedacht om 
kinderen en jongeren kennis te laten maken met het Maasheggengebied. 
Het programmateam komt voor het einde van dit jaar met het plan terug bij de dorps- en 
wijkraden, zodat we in overleg kunnen bepalen wat er dorp of wijk relevant én uitvoerbaar is. 
 
 


